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Blekinge Tekniska Högskolas yttrande på remiss angående  
EU-kommissionens förslag COM (2018) 372-375, 382, 390 och  
471-473 

Blekinge Tekniska Högskolas remissvar gäller följande förslag till förordningar:  

• Gemensamma bestämmelser, COM (2018) 375 
• Europeiska regionala utvecklingsfonden, COM (2018) 372 
• Interreg, COM (2018) 374 

Övriga förslag till förordningar som ingår i remissen lämnas okommenterade. 

  

 

Sammanfattningsvis anser Blekinge Tekniska Högskola: 

• Det är positivt med föreslagen tematisk inriktning av fonderna som stämmer överens 
med övergripande hållbarhetsutmaningar i Agenda 2030. 

• Det är positivt med den strävan till förenklingar som genomgående kommer till uttryck i 
beskrivningen av förordningarna. Ett övergripande regelverk är nödvändigt för att dessa 
förenklingar ska kunna komma till stånd. 

• Den föreslagna reduceringen av tak för medfinansiering kan försvåra möjligheten till 
deltagande från lärosäten 

• Det är negativt att kommissionen föreslår att slopa gränsöverskridande samarbete över 
havsgränser inom Interreg.  
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Yttrande gällande  

Blekinge Tekniska Högskolas (BTH) yttrande gällande: 

- Gemensamma bestämmelser, COM (2018) 375 

Den föreslagna gemensamma uppsättningen grundläggande regler för de i förslaget ingående 
fonderna är välkommet. 

Den tematiska inriktningen med fem övergripande mål och grund i hållbar utveckling och 
Agenda 2030 är positiv. 

Förenklingar är alltid välkomna. Ett gemensamt digitalt ansöknings-och redovisningssystem vore 
mycket önskvärt och skulle underlätta idag tidskrävande administration både vid ansökan och 
redovisning. 

Yttranden kopplade till artiklar i förordningen: 

Eruf, ESF+ och Sammanhållningsfonden föreslås få gemensamt stödja program inom målet 
Investering för sysselsättning och tillväxt vilket är positivt och kan bidra till positiva 
synergieffekter och mer effektiva åtgärder (Artikel 20). 

Den möjlighet till förenklat redovisningsförfarande som inkluderar enhetskostnader, 
enhetsbelopp och schablonfinansiering för finansiering som inte överstiger 200 000 € kan bidra 
till förenklingar för bidragstagare. Förenklingarna för dock inte gå ut över möjlighet till 
kostnadstäckning i nödvändig grad för att attrahera sökande av medel. Variationer av bl a löner 
och omkostnader inom Europa måste beaktas. (Artikel 48). 

Förslaget innebär sänkta maximala medfinansieringsgrader vilket kan inverka negativt på 
deltagande. För Interreg-programmen föreslås ett tak på 70 % och för Sveriges del ett tak på  
40 % för Eruf. Detta är negativt eftersom det redan med dagens tak på 75 % respektive 50 % kan 
vara svårt att motivera nödvändig medverkan från lärosäten som ofta inte är direkta avnämare av 
resultat men behövs för att säkerställa vetenskaplig grund och deltagande i arbetet med regional 
utveckling. (Artikel 106) 

- Regionala utvecklingsfonden och sammanhållningsfonden (Eruf/CF) COM(2018) 372 

Blekinge Tekniska Högskola se mycket positivt på att samtliga europeiska regioner även i 
fortsättningen föreslås omfattas av Eruf. Som lärosäte vill vi betona vikten av akademins roll i 
den regionala utvecklingen och den möjlighet till samarbete mellan aktörer inom regionen som 
den regionala utvecklingsfonden erbjuder.   

Vikten av att förenkla genomförandet av projekt inom ramen för fonderna understryks. I 
synnerhet gäller detta förenkling av ansöknings- och redovisningsförfarande som redan påpekats i 
kommentarer till de gemensamma bestämmelserna. 

Yttranden kopplade till artiklar i förordningen: 

En tematisk koncentration som förslås ökar möjligheten till effektiva insatser. Sverige föreslås 
lägga 85 % av resurserna på målet ”Ett smartare Europa ge-nom innovativ och smart ekonomisk 
omvandling” och målet ”Ett grönare och mer koldioxidsnålt Europa” vilket ligger väl i linje med 



   

 

 

 

 nationella och regionala prioriteringar. Man bör dock beakta nödvändigheten av möjlighet till viss 
flexibilitet för regionala anpassningar. (Artikel 3) 

Frågan om och utmaningarna kring hållbar stadsutveckling är inte enbart är en fråga för de tre 
största städerna i Sverige. Medelstora och mindre städer har delvis andra utmaningar varför 
lösningar framtagna för större städer inte alltid är applicerbara på städer generellt. Definitionen av 
vad en stad är i förhållande till dessa skrivningar i förordningen behöver förklaras och troligen 
utvidgas. För att lösa större städers utmaningar krävs dessutom lösningar inte bara i städernas 
kärnor och direkta närområden. Städer har ofta ett stort upptagningsområde som påverkar 
hållbarhetslösningar vilket behöver tas i beaktande. (Artikel 9) 

- Europeiskt territoriellt samarbete (Interreg) COM (2018) 374 

Det är positivt att Interreg fortfarande förslås täcka tre territoriella delar med möjlighet till 
samarbeten gränsregionalt, transnationellt samt interregionalt. Det är dock oroande att den 
interregionala delen, nuvarande Interreg Europe föreslås förändras radikalt utan att denna 
förändring, interregionala innovationsinvesteringar, närmare definieras.  

Förslagen att förenkla för fondernas genomförande är positivt, särskilt gäller detta förenklat 
ansöknings-och redovisningsförfarande. 

Yttranden kopplade till artiklar i förordningen: 

I förordningen föreslås att de nuvarande gränsöverskridande samarbetsformerna ska begränsas 
till att enbart omfatta regioner med landgräns till varandra alternativt fast landförbindelse. Detta 
innebär i praktiken att program som South Baltic, Central Baltic och Botnia Atlantica upphör i 
sin nuvarande form. Blekinge Tekniska Högskola är en aktiv aktör i South Baltic, (Södra 
Östersjöprogrammet) och har sett stora fördelar med sitt deltagande, inte minst rörande 
transportlösningar som berör länder på bägge sidor om Södra Östersjön sammanknutna med 
färjelinjer. Vi är därför kritiska till förslaget att inte fortsätta se territorier med en 150 
kilometersgräns till sjöss som gränsregionala. De programgeografier som finns i den nuvarande 
budgetperioden har växt fram under lång tid och är väl inarbetade och välfungerande. Större 
justeringar av geografin bör därför undvikas.(Artikel 3) 

 

 

Ärendehantering 

Beslut i ärendet har fattats av rektor Mats Viberg. Föredragande har projektrådgivare Eva-Lisa 
Ahnström varit. I ärendets handläggning har även kanslichef Ulrika Nilsson deltagit.  

 

 

   
Mats Viberg 
Rektor 
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